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MĚSTO VYSOKÉ NAD JIZEROU 
 

Zápis 

z mimořádného veřejného zasedání Zastupitelstva města Vysoké nad Jizerou,  
konaného dne 28. ledna 2015 od 18:00 hodin v zasedací místnosti MěÚ Vysoké nad Jizerou  

 

přítomno: 12 členů zastupitelstva města  

omluveni: Ondřej Nosek, Ing. Roman Čivrný, Bc. Aleš Havelka   

ověřovatelé zápisu: Bc. Vladimír Jindra, Jaroslav Kučera 

návrhová komise: Ing. Marcela Škodová, Vojtěch Regál, Jan Nosek 

zapisovatelka: Iva Havelková 

 

Program jednání:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele 

3. Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 15. 12. 2014 

4. Různé: 

a) Dotace Ministerstva obrany České republiky na obnovu a opravu válečných hrobů – pomníky obětem I. a 

II. světové války v Helkovicích, Horní Tříči a Staré Vsi  

b) Dotace Programu resortu hospodářského a regionálního rozvoje, evropských projektů a rozvoje venkova, 

Podprogram obnovy venkova z dotačního fondu Libereckého kraje – kabelové vedení veřejného osvětlení 

v souvislosti se záměrem ČEZ Distribuce a. s. – IE-12-4003453 Vysoké nad Jizerou – VN, TS, kNN (od 

AD Servis a objektu RD manželů Ďoubalíkových směrem na Starou Ves a odbočky od tzv. starovačky ke 

garážím ČSAD) 

c) Dotace Ministerstva pro místní rozvoj České republiky z programu Podpory obnovy a rozvoje venkova 

v roce 2015 na herní prvky v městském parku 

d) Dotace z MěÚ Semily z programu Podpora obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí s rozšířenou 

působností a z Dotačního fondu Libereckého kraje – altánek na náměstí  

5. Diskuse 

6. Závěr 

 

Jednání řídila starostka města Mgr. Lucie Strnádková 

 

Při zahájení zasedání bylo přítomno 12 členů zastupitelstva. 
 

1. Úvod, schválení programu  

Starostka města Mgr. Lucie Strnádková přivítala přítomné zastupitele a veřejnost. Konstatovala, že toto veřejné 

zasedání bylo řádně svoláno a je přítomna nadpoloviční většina všech jeho členů, a tudíž je veřejné zasedání  

usnášeníschopné. Následně vyzvala zastupitele ke schválení programu. 

 

Návrh usnesení:   

ZM schvaluje program jednání.  

Hlasování:    Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0  
 

 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele  

Starostka města vyzvala zastupitele ke schválení návrhové komise ve složení předseda Ing. Marcela Škodová, 

členové Vojtěch Regál a Jan Nosek, ověřovatelů zápisu ve složení Bc. Vladimír Jindra a Jaroslav Kučera a 
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zapisovatelku Ivu Havelkovou. 

 

Návrh usnesení:  
ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ing. Marcela Škodová, členové Vojtěch Regál a Jan Nosek,  

ověřovatele zápisu ve složení Bc. Vladimír Jindra a Jaroslav Kučera a zapisovatelku Ivu Havelkovou. 

Hlasování:     Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0   
 

 

3.  Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 15. 12. 2014 

Starostka města vyzvala zastupitele ke vznášení připomínek k zápisu z mimořádného jednání zastupitelstva města 

ze dne 15. 12. 2014.  

 

Návrh usnesení:   

ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 15. 12. 2014. 

Hlasování:    Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0  
 

4. Různé 

a) Dotace Ministerstva obrany České republiky na obnovu a opravu válečných hrobů – pomníky obětem I. 

a II. světové války v Helkovicích, Horní Tříči a Staré Vsi  

 Pro podání žádosti o dotaci na Ministerstvo obrany je potřebné schválení zastupitelstva města. Na základě 

podepsaných smluv o dílo ještě bývalým panem starostou byly zahájeny práce Novoborským dotačním centrem na 

třech investičních záměrech „Opravy pomníků obětem I. a II. světové války Vysoké nad Jizerou – Horní Tříč, 

Helkovice a Stará Ves“. Investiční záměry obsahují krom popisu prováděných prací také rozpočet realizace akce a 

případnou částku dotačních prostředků, která je vždy ve výši cca 79% z celkových nákladů. U jednotlivých 

pomníků jsou celkové náklady následující: pomník v Helkovicích 216.166,- Kč včetně DPH (podíl dotace je 

170.000,- Kč), pomník ve Tříči 350.113,- Kč včetně DPH (podíl dotace je 276.000,- Kč) a pomník Stará Ves 

306.372,- Kč včetně DPH (podíl dotace je 242.000,- Kč). Částky nejsou konečné, bude záležet na výběrových 

řízeních na zhotovitele díla. Termín dokončení realizace a administrace závěrečného vyúčtování akcí jsou 

plánovány případně až na listopad roku 2016. Pokud by došlo k rychlejší administraci žádostí na MO ČR, nechala 

by se akce rozdělit do dvou let. V rozpočtu města se vždy na tyto kulturní památky počítá s částkou okolo 

100.000,- Kč. Podíl města by tedy na všechny tři pomníky byl z celkových nákladů 872.651,- Kč 184.651,- Kč. 

Tato čísla jsou maximem, výběrem zhotovitele se můžeme dostat pod tuto cenu. Přílohu k této zprávě tvoří tři 

investiční záměry, kde se mohou zastupitelé seznámit se stavem pomníků a popisem předpokládaných prací. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje:  

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou - Helkovice 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Helkovice na Ministerstvo 

obrany České republiky. 

Hlasování:   Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje:  

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Horní Tříč 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Horní Tříč na Ministerstvo 

obrany České republiky. 

Hlasování:   Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0 
 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje:  

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Stará Ves 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Stará Ves na Ministerstvo 

obrany České republiky. 

Hlasování:   Pro: 12        Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Dotace Programu resortu hospodářského a regionálního rozvoje, evropských projektů a rozvoje 

venkova, Podprogram obnovy venkova z dotačního fondu Libereckého kraje – kabelové vedení veřejného 

osvětlení v souvislosti se záměrem ČEZ Distribuce a. s. – IE-12-4003453 Vysoké nad Jizerou – VN, TS, kNN 



 

 

 3 

(od AD Servis a objektu RD manželů Ďoubalíkových směrem na Starou Ves a odbočky od tzv. starovačky ke 

garážím ČSAD) 

Veřejné osvětlení je ve většině města v poměrně špatném stavu. V souvislosti s akcí ČEZ a. s. a jejich pokládky 

kabelového vedení od AD Servis a objektu RD manželů Ďoubalíkových směrem na Starou Ves a odbočky od tzv. 

starovačky ke garážím ČSAD bylo zadáno správci našeho veřejného osvětlení -  firmě Elektros Martinice, s. r. o. 

zpracování předběžného rozpočtu pro případ, že bychom ke kabelu ČEZ a. s. přiložili kabel městského veřejného 

osvětlení. Firma zpracovala kompletní nabídku včetně osvětlovacích prvků a předběžná cena v kompletní trase 

s kabelem ČEZ a. s. je 838.266,- Kč včetně DPH. V současné finanční situaci města bohužel nebude možné 

postupovat dle výše uvedené nabídky a opravit veřejné osvětlení včetně osvětlovacích prvků, bude možné provést 

pouze nové kabelové vedení a lampy prozatím ponechat stávající.  

Do konce ledna je možné podávat žádosti o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje, v rámci Programu obnovy 

venkova kromě jiného také na opravy veřejného osvětlení. Jelikož v tomto kalendářním roce bude zcela určitě 

ČEZ, a. s. řešit svou výše uvedenou stavbu ve směru Stará Ves, bylo by vhodné k jejich kabelu přiložit kabel 

městského veřejného osvětlení a podat žádost o dotaci z Dotačního programu Libereckého kraje. 

Rozprava:  

- Ing. Zelinková uvedla, že by město mělo mít nastavené priority a pokud se budou hledat prostředky, tak by 

bylo dobré rozvrhnout, co se může investovat letos a co se rozloží až na rok 2016. Domnívá se, že pokud je 

taková příležitost, tak by maximální prostředky bylo vhodné dát na veřejné osvětlení a např. opravu 

pomníků nechat na další rok. Jednoznačnou prioritu vidí v osvětlení, které je důležitější a navíc se zde 

nabízí ušetření finančních prostředků za provádění výkopu. 

- Mgr. Strnádková sdělila, že by samozřejmě byla také raději, kdyby se povedlo osvětlení vyměnit celé 

včetně světel, ale bohužel je rozpočet města napnutý v souvislosti s akcí ČOV. Proto se obává, že zbydou 

finance pouze na kabel a světla bychom mohli vyměnit třeba příští rok.  

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje: 

- investiční záměr na projekt „Rekonstrukce veřejného osvětlení – ulice Staroveská“. 

- podání žádosti o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje na projekt „Rekonstrukce veřejného osvětlení – 

ulice Staroveská“. 

- vyčlenění vlastního finančního podílu na projekt „Rekonstrukce veřejného osvětlení – ulice Staroveská“. 

Hlasování:   Pro: 12         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

c) Dotace Ministerstva pro místní rozvoj České republiky z programu Podpory obnovy a rozvoje venkova 

v roce 2015 na herní prvky v městském parku 

Pro podání žádosti o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj je potřebné schválení zastupitelstva města. 

Předkládaný záměr řeší zřízení herních prvků na třech místech v městském parku a lanovku. Vytipovaná lokalita č. 

1 je v prázdném prostoru za divadlem s lanovkou v blízkosti, vytipovaná lokalita č. 2 je v prostoru volného kruhu 

zhruba za středem parku v dolní části pod sochou K. H. Borovského a vytipovaná lokalita č. 3 je ve volném 

prostoru zhruba v úrovni objektu manželů Bartošových – viz. zákres v situaci. Herní prvky v jednotlivých 

lokalitách jsou zobrazeny na přiložených materiálech. Nabídková cena i rozmístění herních prvků byla vytvořena 

firmou TR Antoš s. r. o. z Turnova, která vlastní známý park Mirakulum v Milovicích. Cena herních prvků je 

trochu vyšší, ale výrobky jsou z akátového dřeva s atestovanými součástmi.  

Ceny jsou následující a jsou včetně DPH: 

Lokalita č. 1 za divadlem s lanovkou – na klíč 213.448,- Kč  s naší pomocí a šéfmontáží 182.831,- Kč 

Jedná se o tyto herní prvky: hnízdečko (houpačka), Skipy (vahadlová houpačka), cesta odvahy (lanový prvek) a 

lanovka 20 bez startovací podesty 

Lokalita č. 2 volný kruh -        na klíč 242.290,- Kč  s naší pomocí a šéfmontáží 209.390,- Kč 

Jedná se o tyto herní prvky: yeti (dvouvěžová multifunkční sestava), kolotoč karusel 140 (kolotoč o průměru        

1,4 m), motorka a kůň (pružinová houpadla) 

Lokalita č. 3 před Bartošovými -     na klíč 641.646,- Kč  s naší pomocí a šéfmontáží 494.896,- Kč 

Jedná se o tyto herní prvky: tvrz rytířů Dračího řádu (multifunkční sestava – dominanta všech herních prvků), judy 

s hnízdem (houpačka), 2x lavička, odpadkový koš a informační tabule 

 

Ceny s naší pomocí a šéfmontáží jsou levnější a je u nich počítáno s následujícím: Cena montáže zahrnuje práci 

jednoho montážníka s vybavením. Zákazník na své náklady vykope díry pro stojiny, ve dvou až třech lidech pak 

pomáhá s vykládkou a sestavováním prvků, zajistí beton a provede zabetonování stojin dle instrukcí firemního 
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montážníka, který je garantem shody montáže s normou, u lokality tři je pak zahrnut ještě materiál na dopadovou 

plochu, kterou je nutné vybudovat.  

Některé z těchto věcí by se daly za rozumný finanční obnos poptat u místních firem. 

Jelikož rozpočet města bude napnutý, tak by bylo vhodné žádat o dotaci po etapách a to tak, že etapa č. 1 by byla 

lokalita č. 1 a 2 a etapa č. 2 by byla lokalita č. 3. Etapy je samozřejmě možné prohodit.  

Výše dotačních prostředků je 70% z uznatelných nákladů. Výše našich prostředků by tedy byla v levnějších 

variantách tato: etapa č. 1 = 117.666,- Kč etapa č. 2 = 148.469,- Kč 

Rozprava:  

- Bc. Jindra vznesl dotaz, jestli byla už realizační firma vybrána, nebo jestli budeme poptávat několik další 

firem. 

- Mgr. Strnádková vysvětlila, že firma TR Antoš z Turnova zhotovila nabídku, což automaticky neznamená 

to, že by akci prováděla.  Určitě budeme firmy poptávat, jen si není jistá, kolik firem v takovém provedení 

herní prvky vyrábí. 

- Bc. Jindra se zeptal, jestli nás nebude svazovat žádost na konkrétní herní prvek, kterým je „tvrz rytířů“, aby 

tato firma nebyla jediná, která potom dokáže takovou věc vyrábět 

- Ing. Nechanický sdělil, že zatím není jisté, zda bude dotace vůbec přidělena. Dosud se nezabýval 

skutečností, jaký bude další postup v případě získání dotačních prostředků. Při zpracování a vyřízení celého 

záměru zatím bylo pracováno s firmou TR Antoš z Turnova, která na základě prohlídky prostor v parku 

navrhla herní prvky a připravila finanční rozpočet akce v jejich cenách. Vše tedy bude závislé na přidělení 

či nepřidělení dotačních prostředků. 

- Ing. Pohanka se zeptal, jestli budeme žádat o dotaci na tvrz rytířů Dračího řádu v parku nebo na herní prvek 

podobné velikosti v podobné cenové relaci? 

- Mgr. Strnádková: V žádosti o dotaci nebude konkrétně, co tam bude, ale bude tam určitě celková cena a 

případně počet zařízení. 

- Ing. Zelinková sdělila, že musí u projektu být uvedeno, o jakou se bude jednat, tzn. částku poníženou 

494.896,-- Kč 

- Mgr. Strnádková se domnívá, že to bude fungovat jako u ostatních dotací, pokud bychom vybrali něco 

levnějšího, bude dotace ponížená, aby podíl zůstal 70:30 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje:  

- investiční záměr na herní prvky v městském parku – lokalitu č. 3 

- podání žádosti o dotaci na herní prvky v městském parku (lokalita č. 3) z programu Podpory obnovy a rozvoje 

venkova v roce 2015 na Ministerstvo pro místní rozvoj České republiky. 

Hlasování:   Pro: 12          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

d) Dotace z MěÚ Semily z programu Podpora obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí rozšířenou 

působností a z Dotačního fondu Libereckého kraje – altánek na náměstí  

Pavilon studny (altánek) je bezpochyby dominantou vysockého náměstí. Jeho stavebně technický stav se bohužel 

v posledních letech zhoršil natolik, že některé sloupy musely být zpevněny kovovou objímkou, jde však pouze o 

zpevnění provizorní a altánek je třeba opravit – v neposlední řadě i proto, že je na náměstí využíván jako 

autobusová čekárna.  

Jelikož je altánek zapsanou kulturní památkou, je možné na jeho opravu čerpat dotaci jak z programu Podpora 

obnovy kulturních památek, který každoročně vyhlašuje Město Semily, tak z dotačního fondu Libereckého kraje, 

podprogramu č. 7.2 Záchrana a obnova památek v Libereckém kraji (výzva bude vyhlášena teprve v průběhu roku). 

Konečný rozpočet akce zatím není znám, čeká se na vydání závazného stanoviska Odboru kultury a památkové 

péče v Semilech, dá se však předpokládat, že celkově půjde o částku vyšší než 300 tisíc korun. Podání žádostí o 

obě dotace je tedy s ohledem na městský rozpočet žádoucí. 

Rozprava:  

- Bc. Jindra se zeptal na ideální časový výhled tohoto záměru. 

- Ing. Nechanický uvedl, že celou akci je dle slov přítomného zpracovatele restaurátorského záměru pana 

Rolečka možné rozdělit do dvou let a pokusit se tak získat co nejvíce dotačních prostředků. Ideální by 

samozřejmě byly maximální možné podíly dotačních prostředků jak od MěÚ Semily a KÚ Libereckého 

kraje, což je od každého 100.000,- Kč. Vlastní podíl by potom činil také zhruba 100.000,- Kč.  

- Pan Roleček z přítomné veřejnosti tyto skutečnosti potvrdil. 

- Bc. Jindra se přimlouvá za to, že by si takovéto národní památky zasloužily v okruhu 1-2 m čisté prostředí 

a jestli by nešlo třeba zatlačit na ČEZ, aby si odsunul příšerný sloupek. 
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- Ing. Nechanický: Sloupek je bohužel města a je tam napojeno vánoční osvětlení velkého a druhého stromu, 

určitě ale souhlasí s Bc. Jindrou, že by bylo lepší pokusit se ho někam přesunout (třeba ho schovat blíž ke 

smrku. 

- Mgr. Strnádková uvedla, že i tuto problematiku řeší stanovisko Národního památkového ústavu. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z MěÚ Semily z programu Podpora obnovy kulturních památek 

prostřednictvím obcí s rozšířenou působností na opravu pavilonu studny na náměstí ve Vysokém nad Jizerou.  

Hlasování:   Pro: 12          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje na opravu pavilonu studny na náměstí 

ve Vysokém nad Jizerou.  

Hlasování:   Pro: 12         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

 

5. Diskuse 

- Josef Kučera z přítomné veřejnosti se zeptal všech členů městského zastupitelstva, jestli si myslí, že 

v případě „zakalené“ vody, jaká tekla poslední dobou z vodovodu, by se zakalení vody mělo hlásit hygieně, 

jak mu bylo jedním ze zastupitelů navrženo. 

- V. Regál sdělil, že pokud má někdo nějaký problém s vodou, tak je to ve firmě, kde pracuje, standartní 

postup.  

- Josef Kučera sdělil, že kdyby se to řešilo s hygienou, tak by se také mohlo stát, že dojde třeba k uzavření 

školy, školky a bylo by třeba nutné vodu dovážet cisternami. Domnívá se, že pan Regál je v dané 

problematice odborník a jako zaměstnanec firmy SČVaK Teplice je pro tuto firmu velkým přínosem, že je 

v zastupitelstvu. Hlavně z toho důvodu, že firma v minulosti již o provozování vodovodů a kanalizací ve 

Vysokém měla zájem a myslí si, že ve Vysokém voda třeba ani brzy nebude vysockému městu patřit. 

- Ing. Nechanický uvedl, že výhrady vůči panu Regálovi jsou pouze spekulativní. To, že by SČVaK měl 

v minulosti zájem o provozování vysockého vodovodu, samozřejmě už také slyšel, ale rozhodně by nebyl 

nakloněn skutečnosti, že by vodovody a kanalizace provozoval někdo jiný. Vysocká voda je určitým 

problémem neustále, má několik zdrojů. Jsou zde Rejdice, Farský potok pro Vysoké a v okolních obcích 

jsou další zdroje. Všechny vzorky provedené na odběrech jsou v pořádku, problémem jsou huminoidní 

látky, které vytvářejí zákal. Příčinou těchto látek je rejdický zdroj, který zásobuje Vysoké podpovrchovou 

vodou ze zářezů. Voda, která se odebírá z Farského potoka je lepší proto, že stále protéká. V úpravně se 

přes filtry (jsou pravidelně prány) vyčistí daleko více a lépe než voda z Rejdic, která je ale pro město 

podstatně levnější protože nemusíme používat čerpadla. Bylo domluveno s panem Nesvadbou, který nám 

problém huminoidních látek vysvětlil, že to lze částečně odstranit buď odkalením, které mělo proběhnout 

nejpozději v říjnu, nebo dočasným vypnutím přítoku z Rejdic. Co se týče odkalení, to je v tomto ročním 

období problém, neboť bychom si mohli zavdat příčinu k poruchám, což teď na prahu února není žádoucí. 

Bylo proto rozhodnuto, že se zarazí nátok z Rejdic minimálně na dobu dvou dnů a uvidí se, jestli se zákal 

ve vodovodním systému podaří odstranit. 

- B. Blažek se zeptal obecně, co stane, když se obce zbaví vodovodů a kanalizaci ve prospěch např. SČVaK? 

- V. Regál vysvětlil, že přiměřený zisk provozovatele VaK je daný zákonem a činí 5%. Investice, která se 

teď provádí, by měla být provozovatelem, v této situaci městem vybrána zpátky v době životnosti dané 

věci. Jestli se do ČOV investovalo 20 milionů, tak si je město bude muset v příštích 30 letech vybrat. 

Město jako správný hospodář se nemůže dostat do situace, aby vodu dotovalo. Město dostane dotaci jenom 

jednou, na příští rekonstrukci si musí vybrat peníze zpátky samo. 

- Josef Kučera řekl, že když bude provozovat vodovod město, tak ho bude provozovat určitě s nižšími 

náklady než u VaK.  

- Jaroslav Kučera z přítomné veřejnosti doplnil, že by to tak určitě mělo být, pokud by bylo ředitelství 

v Turnově. Dále promluvil k investiční akci Vysoké nad Jizerou – splašková kanalizace a ČOV, že mu 

přijde v projektu spousta věcí jako hloupost a pro Vysoké i zbytečnost. Možná, že je na škodu, že 

v minulosti, i když působil v městském zastupitelstvu, projektovou dokumentaci ani neviděl, neboť jim 

nebyla předložena.   
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- Mgr. Strnádková promluvila o projektové dokumentaci, o současném stavu výstavby kanalizace i čističky. 

Každopádně provedení střešní konstrukce nové ČOV (zejména úžlabí) ani jí samotné nepřijde vhodné pro 

lokalitu Vysokého nad Jizerou. 

- Josef Kučera se zeptal, zda zastupitelé za tohoto volebního působení vodu nechají v majetku města? 

- Mgr. Strnádková za sebe sdělila, že samozřejmě ano. Je spousta věcí, které se budou muset papírově 

dořešit, např. různé provozní řády, na kterých se začíná pracovat a budeme se snažit, abychom museli 

zdražit vodné a stočné co nejméně. 

- K. Bárta uvedl, že pokud si pamatuje, tak to např. u vody bylo finančně tak, že to nějak funguje a za celou 

tu dobu, co se pohyboval v zastupitelstvu nebo ve finančním výboru se nikdy netvořil zisk. Myslí si, že to 

je největší problém. Vždycky to nula od nuly pošlo u vodného i stočného. 

- Ing. Nechanický doplnil, že to ani není nula od nuly, ale v podstatě je to velice ztrátové. Je potřeba 

rozpočítat kalkulace vodného a stočného o další náklady  - např. jeden člověk celoročně na provoz, a dále 

práce fakturace a účetní. Velké peníze stojí také opravy, které vznikají samozřejmě hlavně stářím 

vodovodů, ale např. ve Sklenařicích se vodovody zahrnuly vytěženým materiálem a nikoli pískem, což teď 

vede k tomu, že dochází k poruchám.  

- Mgr. Strnádková: zaznamenali jsme za 4 týdny od doby, co jsme nastoupili do úřadu, 5 poruch, vodovod 

v dobrém stavu není. Při provádění kanalizace se teď snažíme některé vodovody vyměnit, neboť ty 

stávající jsou již staré přes 80 let. To by se samozřejmě mělo v nejbližší době promítnout také do ceny 

vodného. Cílem nebude to, aby bylo dosahováno zisků, jde jen o vytvoření rezervy na další opravy. 

- K. Bárta si také myslí, že se bude muset hýbat s cenou. 

- Mgr. Strnádková uvedla, že s cenou hýbat budeme muset už z toho důvodu, že už se něco do vodovodů 

investovalo, snažili jsme se, aby se nám do konce roku podařilo kompletně vyúčtovat vodné a stočné, 

abychom skutečně věděli, jaká cena vody je. Potom potřebné investice zkusíme nějak rozpočítat.  

- Ing. Zelinková uvedla, že cena vody by měla být odvislá hlavně od její kvality. Občany je třeba veřejně 

informovat o tom, že voda, ačkoliv je zakalená, není závadná, že uděláme určitá opatření k nápravě /třeba i 

na stránkách města/. Když se podaří vodu vizuálně zlepšit a je potřeba určitých oprav, tak je třeba vodné i 

zvýšit, za tohohle stavu si myslím, že nás nezachrání, abychom teď vodné zvedali. 

- Mgr. Strnádková řekla, že na letošní rok samozřejmě ne. S vizuálním zlepšením vody souvisí to, že chceme 

vodovod „propláchnout“ a zkusit jestli to pomůže a na jak dlouho to pomůže.  

- B. Blažek uvedl, že vodovod je v havarijním stavu, přesluhuje 35 let, necháme cenu tak jak je nebo ji málo 

zvýšíme, k tomu čistička za 80 miliónů, další opravy. Domnívá se, že je to v podstatě neudržitelné. Ten 

vodovod se jednou bude muset udělat, za pár let nepůjde jenom opravovat a začnou odcházet celé úseky. 

To je realita. Pokud ho budeme neustále látat a vodu necháme tak, protože sociálně to vypadá dobře nebo 

my budeme vypadat dobře, tak ten, kdo přijde po nás, na tom bude ještě hůř, než jsme my teď. 

- Mgr. Strnádková uvedla, že vodné i stočné budeme určitě muset zvýšit. Zároveň se budeme snažit získat 

nějaké dotační prostředky na výměnu vodovodů a případné vylepšení stávajícího systému. 

- B. Blažek uvedl, že rozpočet města je kvůli výstavbě ČOV napjatý a na investice do vodovodů bohužel 

chybí prostředky. 

- Jaroslav Kučera z přítomné veřejnosti připomenul, jak vypadalo prameniště vody z Rejdic nebo Příchovic, 

odradonovací zařízení na Prdku, vrt u vodárny, který může být za pár roků k ničemu. 

- Mgr. Strnádková sdělila, že co se týče vrtu u vodárny, tak byl osloven původní projektant p. Čermák, 

se kterým budeme dále jednat hned na jaře. Opětovně vyjádřila poděkování hasičům, kteří naváželi vodu 

do Tříče, po odhalení poruchy u Marků teče voda přepadem. 

- František Kučera připomenul, že by se měl vést deník o kontrole vody. 

- Mgr. Strnádková uvedla, že záznamy o vodě se vedou každý den i o víkendech, kdy se zaměstnanci střídají 

ve službách.  

 

                                   

6. Závěrem 

Závěrem jednání starostka Mgr. Lucie Strnádková poděkovala přítomným zastupitelům a veřejnosti za účast, 

popřála všem hezký zbytek dne a dále uvedla, že následující řádné jednání zastupitelstva se bude konat 23. února 

2015. 

 

 

Jednání skončilo v 19:00 hodin.  

Přítomno bylo 6 občanů. 

 



 

 

 7 

USNESENÍ: 
 

42. ZM schvaluje program jednání. 

43. ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ing. Marcela Škodová, členové Vojtěch Regál a Jan 

Nosek, ověřovatele zápisu ve složení Bc. Vladimír Jindra a Jaroslav Kučera a zapisovatelku Ivu 

Havelkovou. 

44. ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 15. 12. 2014. 

45. ZM schvaluje: 

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou - Helkovice 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Helkovice na 

Ministerstvo obrany České republiky. 

46. ZM schvaluje: 

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Horní Tříč 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Horní Tříč na 

Ministerstvo obrany České republiky. 

47. ZM schvaluje: 

- investiční záměr na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Stará Ves 

- podání žádosti o dotaci na obnovu válečného hrobu v lokalitě Vysoké nad Jizerou – Stará Ves na 

Ministerstvo obrany České republiky. 

48. ZM schvaluje: 

- investiční záměr na projekt „Rekonstrukce veřejného osvětlení – ulice Staroveská“. 

- podání žádosti o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje na projekt „Rekonstrukce veřejného 

osvětlení – ulice Staroveská“. 

- vyčlenění vlastního finančního podílu na projekt „Rekonstrukce veřejného osvětlení – ulice Staroveská“. 

49. ZM schvaluje: 

- investiční záměr na herní prvky v městském parku – lokalitu č. 3 

- podání žádosti o dotaci na herní prvky v městském parku (lokalita č. 3) z programu Podpory obnovy a 

rozvoje venkova v roce 2015 na Ministerstvo pro místní rozvoj České republiky. 

50. ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z MěÚ Semily z programu Podpora obnovy kulturních památek 

prostřednictvím obcí s rozšířenou působností na opravu pavilonu studny na náměstí ve Vysokém nad 

Jizerou. 

51. ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje na opravu pavilonu studny na 

náměstí ve Vysokém nad Jizerou. 

 

Ve Vysokém nad Jizerou dne 28. 1. 2015 

 

 

Ověřovatelé: ................................................. 

 Bc. Vladimír Jindra 

 

 

 ................................................. 

                          Jaroslav Kučera   

 

 

Starosta:  ................................................. 

                       Mgr. Lucie Strnádková            

 

 

Místostarosta: ................................................. 

 Ing. Jaroslav Nechanický 


